附件5：
第二届“剑桥少儿英语大奖赛”选拔标准

General points                                                                         


As this competition is a test of a child’s ability to speak English, entrants will be assessed on the way their speech is delivered and the accuracy and appropriacy of the language used, not on the brilliance or originality of the content of their speech. However, judges will appreciate individual effort, where children speak for themselves and their own experiences rather than repeating material designed by or for another person or people. Most children will be able to deliver their speech in a more natural, fluent way if they learn it and deliver it from memory as opposed to reading it from a script. The children should, however, be allowed to have some written notes if they wish. 

此次大赛旨在考查孩子的英语口语能力，因此大赛将衡量选手们英语演讲的表达方式，精确度和确切性，演讲的内容和表现力将不作评价。然而，评委们将更为关注孩子是否能够结合自身经历进行演讲，而非复述他人编写的材料内容。孩子们需要能够以更为自然流畅的方式用英语表达所学和所记的内容，不能够对照原文朗读。但是允许孩子们查看他们的笔记。

Assessment will take into account the four criteria listed below.

大赛的评分标准请看以下内容：

Assessment criteria

1 Fulfilment of task 任务描述

The task requires entrants to give a speech on one topic chosen from those set by the competition organisers. A small proportion of marks will be given for successfully carrying out this task. Children should not deviate too much from the topic that has been chosen.    

选手们需要从大赛组委会提供的演讲话题中选取一道作为自己的参赛题目。选手能否成功完成演讲任务占总分中的一小部分成绩。紧扣话题不跑题对于选手的成绩很重要。

2 Grammar and Vocabulary 语法和词汇
Competition entrants who are able to use vocabulary and structures appropriately to communicate their ideas will be most successful. At YLE level, the language that they are expected to know is still basic, so the range of vocabulary and structures that they can produce will be limited. Mistakes are likely at this level, so entrants will be penalised only where their mistakes impede the clear communication of their message. 

参赛选手需要能够恰当地使用词汇和语言结构来表述自己的想法很重要。在YLE级别，孩子们学到的语言水平仍较为基础，因此他们掌握的词汇和语言结构的范围有限，并且很有可能包含一些错误，因此只有当错误影响到选手表达交流的清晰和流畅时才会被扣分。

3 Pronunciation and fluency 发音和流利程度
Judges will give credit to entrants who deliver their speeches in a clearly audible, intelligible way, with few hesitations. As new English-learners, the entrants are expected to show some first-language interference such as the mispronunciation of certain phonemes and non-English stress and intonation patterns. This will not be penalised if it does not affect communication.  
能够具有较少停顿，通过自信清晰的表达和发音进行演讲的选手将获得更多分数。作为英语初学者，选手是被允许带有母语语言的特征，例如某些错误的发音，非英语重读和语调。如果这些母语特征并不影响整体交流将不会被扣分。


4 Global Achievement 整体成绩
Marks will be awarded for the overall impression that each speaker achieves, taking into account all the above criteria. 

成绩将根据以上的评分标准，考虑每位选手的整体表现。

